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Unge- og Kulturcenterets bestyrelsesmøde 

onsdag d. 2. dec. 2020, Kl. 17.00 – 19.30 
UKC, Syrevej 19, 3300 Frederiksværk 

 
 
 
Mødested: UKC  

 
Medlemmer af Ungdomsskolebestyrelsen:  
Frederik Germann 
Kirsten A. Lauritsen 
Rolf Møller Hansen 
Sanne Falther Svankilde 

Per Rudbeck 
Tina Olsen 

Lone Koefoed 
Lars Schytt Larsen 
Vakant 
Vakant 

Byrådsmedlem – Formand 
Byrådsmedlem - Næstformand 
Organisationerne   
Forældrerepræsentant  

Medarbejderrepræsentant 
Medarbejdersup. 

Medarbejderrepræsentant 
Foreningerne  
Elevrepræsentant 
Elevrepræsentant 

 

Mødedeltagere uden stemmeret deltager ad hoc:  
Ulrich Mehr  Leder af Unge- og Kulturcentret 
Anni Damkjær  Afd. Leder Klub og Ungdomsskole 
 

Afbud: 

Hamza, Lone 

Referat: 

1. Godkendelse af referat og samt punkter til eventuelt: 

Referatet blev godkendt. 

 Punkter til evt. 

o Referatet fra september mangler at blive lagt på hjemmesiden 

o Problemer med den nye hjemmeside 

2. Information fra formanden: 

- Regnbuen: 

 Der er fuld gang i ny indkøb til Regnbuen. Bl.a. et nyt bordtennisbord. 

- Mentorordning:  

 Man har i Udvalget for Skole, Uddannelse og Dagtilbud besluttet at oprette en pulje til 

mere faglighed i udskolingen. Målgruppen for denne indsats er elever, der ikke vurderes 

uddannelsesparate, fordi deres faglige niveau er for lavt og hvor det vurderes, at 

eleverne vil profitere af en mere oplevelsesbaseret og praksisnær undervisning. 

UKC har tilbudt at være behjælpelig med løsninger iht. lokaler og busser mm. 

Indsatsen skal ses i sammenhæng med den mentorordning der etableres under KUI-

lovgivningen – se evt. Udvalgsreferatet fra 1/12 pkt. 270.  

- Lokalråd: 
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 Byrådet har godkendt handleplanen for lokalrådets arbejde for de næste to år. Dette 

betyder, at der i de kommende år vil være fokus på: 

o Rocker- og bandekriminaliteten herunder rekruttering til disse grupperinger 

o Hensynsfuld adfærd blandt unge 

o Nedbringelse af vold i nære relationer 

Ledelsen i UKC, har i denne forbindelse, fået til opgave at iværksætte en undersøgelse, om 

der mangler fritidsaktiviteter eller klubtilbud, eller om de eksisterende tilbud skal ændres 

eller tilpasses. Se evt. Udvalgsreferatet fra 1/12 pkt. 273. 

 

 
3. Information fra ledelsen: 

- Status: Corona 

 Det er rigtig ærgerligt, at mange af vores aktiviteter ikke kan blive til noget. Vi har 

stadig tal for hvor mange der må komme i klubberne. Vi har endnu ikke haft nogen 

smittede. De unge er kede af at de ikke må komme til aktiviteter de må heller ikke for 

deres forældre, og det er fuld forståeligt. 

 Mangler ekstra rengøring 

- Status: Økonomi, forbrugsprocent 

 Ulrich har været til ”foretræde” for Direktion og Borgmester. Hvad er UKC for en 

”størrelse”. Hvorfor skal SSP være en del af UKC. Men det er ikke os der har sagt de skal 

være det, men det hænger godt sammen. Skal til ”foretræde” for Politisk udvalg i næste 

måned. Har afleveret et bud på målsætninger for UKC, samt en status på hvor mange 

der bruger UKC´s faciliteter pt.  

 

 Økonomien for december er ikke medregnet i regnskabet. Har ca. kr. 270.000 i 

overskud for året. Dette skyldes at vi ikke har afholdt Lalandia tur mv. 

 

 Pt. overskud på kr. 250.000 i Tiéren, men dette forbruges i december. 

- Ny økonomimodel 

 Har ønsket at få en ny og mere gennemsigtig økonomimodel. Hvor det er muligt ned til 

mindste krone, at se hvad vi bruger penge på. Ulrich har udarbejdet et forslag til 

budget for de enkelte afdelinger under UKC, men det er stadig kun et udkast.  

Den nye økonomimodel kommer på udvalgsmødet i næste måned. 

- SSP-koordinatorstilling 

 Der er bevilget penge til at oprette en halvtidsstilling, med opstart 1/3-21. Arbejder på 

at det på sigt bliver en heltidsstilling. 

4. Nyt fra Ungerådet:  

- UKID-møde (vi var inviterede til at give en ”årsopdatering”): 

 De var meget forsinkede, men ellers var det en stor succes. De gav udtryk for at di var 

glade for vores deltagelse. 
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 Vi havde 10 punkter, som vi fremlagde for dem, de samme punkter som jeg gennemgik 

på sidste bestyrelsesmøde. 

- Hørsholm-møde: 

 Vi har været inviteret ud til Hørsholm Ungeråd for at dele erfaringer med deres 

nystartede Ungeråd. Julie og Tilde deltog og her var også stor succes. De var 

superdygtige. 

- ASU-workshop: 

 Ungerådet har været til workshops med coaches indefra Ungdomsbureauet og ASU. Vi 

har lært hvordan man går fra idé til projekt. Vi har også talt om hvad de største 

udfordringer er for os, og dermed også de unge i kommunen, er og derfra hvordan man 

gør noget for at lave en positiv ændring. 

- Diverse: 

 Vi har 4 workshops i foråret, som vi glæder os supermeget til. 

 Ift. Bella og Hamzas ASU-forløb, går det meget godt. Vi har løbende kontakt til ASU-

coachen og har kontakt med en kulturkonsulent fra rådhuset, så vi har rigtig god 

opbakning. 

5. Status fra Ti’eren: 

- Praktik/brobygning: 

 Trods Corona har vi fastholdt praktikkerne. Det er gået godt. Der har været brobygning 

på gymnasiet og UKC.  

- Røgfri skole: 

 Ti’eren har indgået i partnerskabet ”Røgfri Fremtid” som er etableret af Kræftens 

Bekæmpelse og Trygfonden. 
Det har ikke den store praktiske betydning, da vi i forvejen er underlagt røgfri 

skolegang/arbejdsdag og røgfrie matrikler, men vi får en del PR, økonomisk støtte af 

Sundhedsafdelingen i Halsnæs, samt en række fordele ved at være en del af netværket 

”Røgfri Fremtid”.  

Sundhedsafdelingen betaler uddannelsen af en rygestopinstruktør i Tièren, som 

naturligvis skal komme hele organisationens unge til gode. Rygekonsulent er Susi fra 

10A. 
 

6. Status fra Klub og Ungdomsskolen 

- Personalesituation 

 Har pt. to langtidssyge – en på 10. uge og en på 4. uge. Vi har været oppe på 4 syge 

ud af 6 medarbejdere. Derfor har vi været nødt til at lukke tidligere nogle dage. Og de 

tilbageværende må blive der længere. 

 Camilla har sagt op og har søgt nye græsgange indenfor det ældre segment. Vi har 

været utrolig glade for at have Camilla i UKC. Stopper pr. 1/1. Vikardækkes indtil 

videre. 

 

- Musikskolen: 
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 Spirende samarbejde i gang med Musikskolen. Vi har pt. besøg af musiklærer der spiller 

på trommer og en pianist der spiller julemusik. Håber det kan være en apatierser til de 

unge til at begynde at spille musik. Forhåbentlig både i Regnbuen og Brandstationen. 

- Pædagogiske dage: 

 Midt i november har personalet været samlet til nogle intensive dage. Der blev bl.a. 

arbejdet på visionerne for UKC. Rigtig god energi på tværs af afdelingerne. Er bestemt 

noget der skal fortsættes. Nyt møde i januar 2021. 

Pædagogiske dage med personalet hvor der har været nogle gode snakke. Arbejdet på 

visionerne på pæd. dage også. Der blev arbejdet intensivt. Er bestemt noget der skal 

fortsættes. 

- Olliestedet 

 Har holdt møde i arbejdsgruppen. Oprettet en Messenger gruppe. Har fået indkøbt 

koste, måtter mv. Vi har fået bevilling til også at få gjort toiletterne rene.  

”Problematikken” om Olliestedet tages op på næste bestyrelsesmøde. 

- Brandstationen og Regnbuen 

 Har været ude at fælde juletræer til regnbuen og brandstationen. Julemiddag for de 

unge på tirsdag. Julebanko den sidste uge inden juleferien. Der skal bages og laves 

konfekt i løbet af december. 

 Startes skitræning hvor alle kan deltage og ikke kun dem der skal på skitur. 

- Aktiviteter og tilmeldinger 

 Tur til tivoli hvor vi bliver 65 personer. 

 Vi er startet med tilmeldinger til skitur. Håber det bliver til noget (Corona), ellers får 

man pengene retur. 

 Idé til afholdelse af mountainbike event mellem jul og nytår. Kommer forhåbentlig snart 

tilmelding. 

 Forslag til ”kom og byt din julegave”. 

7. BST-møde d. 16. dec. aflyst 

8. Visionsdag d. 10. dec. Kl. 16.30-21.00 på Hotel Frederiksværk 

9. Evt. 

Mangler referat fra september på hjemmesiden. Anni sørger for dette. 

 

Referat udarbejdet af: 

Sanne Falther Svankilde 

 

 


